



<p style="text-align: center;">Уважаемые коллеги!</p> <p>Приглашаем вас принять участие в Международной научно-практической конференции «Наука, технологии и информация в библиотеках (LIBWAY-2020)», которая состоится 14-17 сентября 2020 г. в Новосибирске</p>	<p style="text-align: center;">Dear colleagues!</p> <p>It is our pleasure to invite you to the International Scientific-Practical Conference «Science, Technology and Information in Libraries (LIBWAY-2020)». Dates: the Conference will take place in Novosibirsk, on September 14-17, 2020.</p>
<p>Место проведения: Государственная публичная научно-техническая библиотека Сибирского отделения Российской академии наук, ул. Восход, д.15, Новосибирск</p>	<p>Place: The State Public Scientific Technological Library of the Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences, Voskhod 15, Novosibirsk, Russia, September 14 – 17, 2020</p>
<p style="text-align: center;">Организаторы</p> <ul style="list-style-type: none"> • Государственная публичная научно-техническая библиотека Сибирского отделения Российской академии наук (ГПНТБ СО РАН) • Сибирское отделение Российской академии наук • Новосибирское библиотечное общество • Новосибирская государственная областная научная библиотека • Кемеровский государственный институт культуры • Берлинская государственная библиотека, Германия • Баварская государственная библиотека, Германия • Национальная библиотека Австрии • Национальная научно-техническая библиотека Германии (TIB) • Центральная научная библиотека им. Якуба Коласа Национальной академии наук Беларуси, Беларусь • Российская библиотечная ассоциация 	<p style="text-align: center;">Organizers</p> <ul style="list-style-type: none"> • State Public Scientific Technological Library of the Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences (SPSL SB RAS), Novosibirsk, Russia • Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences • Novosibirsk Library Society • Novosibirsk State Regional Scientific Library • Kemerovo State Institute of Culture • Berlin State Library, Germany • Bavarian State Library, Germany • National Library, Austria • National Scientific Technical Library, Germany (TIB) • Central Scientific Library named after Yakub Kolas of the National Academy of Sciences, Belarus • Russian Library Association
<p style="text-align: center;">Тематика конференции</p> <p>Научная библиотека в меняющейся коммуникационной среде</p> <p>Развитие библиотек разных организационно-правовых форм; научный документопоток: цифровая и печатная модели его развития; поддержка научных исследований: новые направления работы и информационное поведение пользователей; патентные исследования; анализ научного направления; библиотечный маркетинг; прогнозирование научно-технического развития; библиотека как средство для развития социальных и интеллектуальных способностей человека.</p> <p>Современные тенденции развития информационно-библиотечных услуг; автоматизация библиотечных процессов; библиотечные инновации; управление библиотечным пространством и веб-представительствами библиотек; инструменты веб-аналитики в оценке эффективности деятельности библиотек; тренды веб-дизайна и юзабилити библиотечных сайтов.</p>	<p style="text-align: center;">The Main topics of the conference</p> <p>Scientific library in a changing communication environment: Libraries of various organization-legal forms updating; scientific document flow: digital and printed models of its development; research support: new activity orientations and information behavior of users; patent investigations; analysis of research trends; library marketing; scientific and technological development prognoses-making; library as a means to develop social and intellectual abilities of a person.</p> <p>Modern tendencies of information and library services development; automation of library processes; library innovations; library space and library web-representatives management; instruments of web-analytics in accessing libraries activities' effectiveness; web-design trends and usability of library sites.</p>



Русская и западноевропейская книга в дореволюционной России: изучение и проблемы сохранности

Археография книжных памятников; документальное и книжное наследие русского Средневековья; русская и западноевропейская печатная книга: от истоков до конца XVIII века; мир старообрядческой книги; современные технологии обеспечения сохранности фонда; сохранность и доступность книжного памятника; цифровые библиотеки; особенности хранения документов на различных носителях: теория и практика.

Книжная культура в ретроспективе и современной проблематике

Проблемы обновления методологии книговедческих исследований; исторические закономерности эволюции книжной культуры; инновации в книгоиздании и книгораспространении; книга в медиапространстве: взаимосвязь и взаимозависимость; книга в системе международных культурных и научных коммуникаций; книга в контексте этнических культур народов Сибири и Дальнего Востока; актуальные проблемы изучения читателя и чтения.

Непрерывное профессиональное образование специалистов информационно-библиотечной сферы в эпоху цифровой трансформации: состояние, проблемы, пути развития

Подготовка библиотечных кадров с учетом задач, поставленных национальными и федеральными проектами; кадровый потенциал современной библиотеки; новые векторы в образовательной деятельности для актуализации компетенций библиотекаря; диверсификация путей и возможности реализации дополнительного профессионального образования специалистов библиотечно-информационной сферы; эффективные модели и практики осуществления образовательной деятельности в библиотеках на современном этапе.

Наукометрические исследования, открытая наука

Наукометрические индикаторы и методы оценки результативности науки; наукометрические базы данных и аналитический инструментарий; анализ цитирований; альтметрика; вебометрика; научные политики; наукометрические исследования стран, регионов, дисциплин и журналов; научные коммуникации.

Влияние открытого доступа на видимость научных результатов; инфраструктура открытых исследовательских данных: инструменты и методы управления, хранения и распространения; национальные и международные инициативы в области открытой науки.

Russian and West-European book in pre-revolutionary Russia: research and preservation problems

Archaeography of book rarities; document and book heritage of the Russian Middle Ages; Russian and West-European printed book: from the origin up to the end of the XVIII century; the world of old-believers' book; modern technologies of collections preservation; safe keeping and accessibility of book relics; digital libraries; peculiarities of storing documents on various devices: theory and practice.

Book culture in historical retrospective and modern problematics:

Problems of updating the methodology of book studies; historical patterns of book culture evolution; innovations in book publishing and book distribution; book in the media space: interconnection and interdependence; book in the system of international cultural and scientific communications; book in the context of ethnic cultures of the peoples of Siberia and the Far East; actual problems of studying readers and reading.

Lifelong professional education of specialists of information-library sphere in the epoch of digital transformation: state of affairs, problems, ways of development

Training library professionals with due regard for tasks put by national and federal projects; modern library stuff potential; new vectors in educational activities for actualization of librarians' competences; diversification of directions and possibilities to realize supplementary professional training of library and information sphere specialists; effective models and practices of performing educational activity in libraries at the modern stage.

Scientometric studies, Open science

Scientometric indicators and evaluation methods of science effectiveness; scientometric databases and analytical tools; citation analysis; altmetrics; webometrics; science policies; scientometric studies of countries, regions, disciplines and journals, scholarly communications.

Open access influence on visibility of research results; open research data infrastructure: tools and methods of management, storing and dissemination; national and international initiatives in Open science.

<p>Круглый стол: Деятельность библиотеки в контексте молодежных трендов (отечественный и зарубежный опыт)</p> <p>Сопутствующие мероприятия Школа ГПНТБ СО РАН «Библиотека – Профессионалам» Совещание руководителей библиотек СО РАН: Информационно-методическое сопровождение деятельности библиотек</p>	<p>Round table: Library activities in the context of youth trends (native and foreign experience)</p> <p>Attendant arrangements SPSTL SB RAS school “Library – for Professionals” Meeting of SB RAS library network leaders Information-methodical supply for libraries’ activities</p>																
<p>Рабочие языки: русский, английский.</p> <p>Регистрация Для участия в конференции необходимо пройти регистрацию, оплатить организационный взнос и представить тезисы доклада на русском / английском языках на сайте конференции. Тезисы докладов будут изданы до начала конференции. Организационный взнос за участие в конференции составляет 3000 руб.</p> <p>Важные даты</p> <table border="0"> <tr> <td>30 июня</td> <td>Окончание регистрации участников конференции с представлением тезисов докладов (500 слов)</td> </tr> <tr> <td>10 июля</td> <td>Уведомление участников о включении докладов в программу конференции.</td> </tr> <tr> <td>30 августа</td> <td>Окончание регистрации участников конференции без докладов.</td> </tr> <tr> <td>31 октября</td> <td>Представление полных текстов докладов для опубликования в научных изданиях объемом 10–12 стр.</td> </tr> </table> <p>Издание материалов Доклады, направленные участниками для выступления и публикации, проходят рецензирование. Материалы конференции будут опубликованы в научных журналах «Библиосфера» и «Труды ГПНТБ СО РАН» и размещены в РИНЦ.</p> <p>Координатор программного комитета: Артемьева Елена Борисовна доктор педагогических наук, главный научный сотрудник, зав. отделом научно-исследовательской и методической работы ГПНТБ СО РАН, тел. (383) 266 83 76, artemyeva@spsl.nsc.ru</p> <p>Регистрация участников Лакизо Ирина Геласиевна (383) 266 83 76, lakizo@spsl.nsc.ru, Школа ГПНТБ СО РАН «Библиотека – Профессионалам» Матвеева Наталья Сергеевна (383) 266 95 88, matveeva@spsl.nsc.ru</p> <p>Работа с иностранными участниками Пшеничная Евгения Владимировна (383) 266 28 56, Pshenichnaya@spsl.nsc.ru</p> <p>Сайт конференции: https://www.libway.ru/2020/conference</p>	30 июня	Окончание регистрации участников конференции с представлением тезисов докладов (500 слов)	10 июля	Уведомление участников о включении докладов в программу конференции.	30 августа	Окончание регистрации участников конференции без докладов.	31 октября	Представление полных текстов докладов для опубликования в научных изданиях объемом 10–12 стр.	<p>Working languages: Russian, English</p> <p>Registration To participate in the conference it is necessary to register, pay the registration fee and submit abstracts in Russian/English languages at https://www.libway.ru. Abstracts will be published before the Conference. Conference registration fee is 3000 rubles.</p> <p>General Schedule of the Conference</p> <table border="0"> <tr> <td>June 30, 2020</td> <td>Deadline of registration and abstract submission. The submitted abstract should be not less than 500 words.</td> </tr> <tr> <td>July 10, 2020</td> <td>Acceptance notification</td> </tr> <tr> <td>August 30, 2020</td> <td>Online registration of participants without reports.</td> </tr> <tr> <td>October 31, 2020</td> <td>Full papers submission. The requested minimum length of a paper should be 10-12 pages.</td> </tr> </table> <p>Conference Proceedings Abstracts and papers will be peer reviewed. The conference proceedings will be published in the journals “Bibliosphere” or “Proceedings of SPSTL SB RAS” and included in Russian science citation index (RSCI).</p> <p>Coordinator of the Program Committee: Artemyeva Elena Borisovna Doctor of Pedagogical Sciences, Chief Researcher, Head of the Department of Scientific-Research and Methodical Work, SPSTL SB RAS, Russia, Novosibirsk, phone (383) 266 83 76, artemyeva@spsl.nsc.ru</p> <p>Registration of participants Lakizo Irina Gelasievna (383) 266 83 76, lakizo@spsl.nsc.ru, SPSTL SB RAS school “Library – for Professionals” Matveeva Natalya Sergeevna (383) 266 28 56, matveeva@spsl.nsc.ru</p> <p>Responsible for work with foreign participants Pshenichnaya Evgeniya Vladimirovna (383) 266 28 56, Pshenichnaya@spsl.nsc.ru</p> <p>Site of the Conference: https://www.libway.ru/2020/conference</p>	June 30, 2020	Deadline of registration and abstract submission. The submitted abstract should be not less than 500 words.	July 10, 2020	Acceptance notification	August 30, 2020	Online registration of participants without reports.	October 31, 2020	Full papers submission. The requested minimum length of a paper should be 10-12 pages.
30 июня	Окончание регистрации участников конференции с представлением тезисов докладов (500 слов)																
10 июля	Уведомление участников о включении докладов в программу конференции.																
30 августа	Окончание регистрации участников конференции без докладов.																
31 октября	Представление полных текстов докладов для опубликования в научных изданиях объемом 10–12 стр.																
June 30, 2020	Deadline of registration and abstract submission. The submitted abstract should be not less than 500 words.																
July 10, 2020	Acceptance notification																
August 30, 2020	Online registration of participants without reports.																
October 31, 2020	Full papers submission. The requested minimum length of a paper should be 10-12 pages.																